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اخبار ویژه ... باهنر؛ دبیر کل جامعه اسلامی مهندسین 

سران احزاب و جریانات مختلف سیاسی 
با یکدیگر صحبت و مسایل را حل کنند

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ریشه حوادث اخیر در کشور را موضوعات فرهنگی دانست و با ارایه سه راهکار برای رفع مشکلات، 
از جلسات گفت و گوی ملی با اصلاح طلبان برای انتخابات ۱۴۰۲ سخن گفت و اظهار داشت: در این جلسات بحث ما این است که سران احزاب و 

جریانات مختلف سیاسی با یکدیگر صحبت و مسایل را حل کنند.

اسماعیلی در مراسم تکریم و معارفه رئیس شورای اطلاع رسانی دولت:

غفلت ها در امر اطلاع رسانی باید 
جبران شود

نایب رئیس کمیسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات اتاق بازرگانی:

سازوکار جبران خسارت قطعی اینترنت 
روشن نیست

سرویس سیاسی- محمدرضا باهنر که حضور 
در هفــت دوره نمایندگی مجلــس را در کارنامه دارد 
و در دو دهه گذشته عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام بوده است، در گفت و گوی تفصیلی با خبرنگار 
سیاســی ایرنا، به تحلیل شرایط کشور، عوامل موثر بر 
شکل گیری حوادث اخیر و راهکارهایی را برای بهبود 
شرایط ارایه کرد؛ وی معتقد است که باید صدای جریان 
های مختلف را شــنید و در این ارتباط اصولگرایان و 
اصلاح طلبان می بایســت برای تامین منافع کشور با 
یکدیگر تعامل داشــته باشــند زیرا با کمک یکدیگر 

می توانند کشور را به پیش ببرند.
شــروع اعتراضات امســال با مســائل 

فرهنگی بود
باهنــر در بیان علل ایجاد آشــوب های اخیر در 
کشــور و اینکه اعتراضات امسال چه تفاوتی با دوره 
های قبل دارد، گفت: اعتراض، اغتشــاش و فتنه هر از 
چندگاهی در کشــور رخ می دهد؛ اگر به گذشــته نه 
چندان دور باز گردیم، در سال ۷۸ دیدیم که اعتراضاتی 
که بعداً به »کوی دانشگاه« معروف شد، شکل گرفت؛ 
در سال ۸۸ در جریان انتخابات، فتنه بزرگی آغاز شد و 
قدری نیز طول کشید. سال ۹۶ یکسری شلوغی ها در 
شهرها و نقاط مختلف کشور اتفاق افتاد و در آن زمان 
بیشتر تلگرام و فضاهای مجازی اعتراضات را رهبری 
می کردند و در سال ۹۸ هم بحث افزایش قیمت بنزین 
بهانه ای برای شــلوغی ها شد و الان هم به اعتراضات 

۱۴۰۱ رسیدیم.
وی ادامــه داد: مقایســه این حــوادث که در دو 
دهه گذشــته روی داد، نشــان می دهد که جنس این 
اعتراض هــا هر بار تغییر می کند؛ برای مثال در ســال 
۷۸ و ۸۸ ظاهر قضیه از یکســری اعتراضات سیاسی 
آغاز شــد که در سال ۸۸ به طور مشخص به موضوع 
انتخابات باز می گشــت؛ سال ۹۶ و ۹۸ بیشتر بهانه ها، 
مســائل اقتصادی و موضوعاتی مثل گرانی ها و بنزین 
بود اما شــروع اعتراض  در سال ۱۴۰۱ بیشتر با مسائل 

فرهنگی بود.
داستان مهسا در واقع چکاندن ماشه بود

باهنر به داســتان مرگ مهســا امینی اشاره کرد و 
گفت: داستان مهسا در حوادث اخیر در واقع چکاندن 
ماشــه است؛ زمانی که ماشه را بچکانید اگر فشنگ یا 
باروت نداشــته باشد، فقط یک جرقه رخ می دهد اما 
کاری نمی تواند انجام دهد. حادثه زمانی رخ می دهد که 
باروت وجود داشته باشد؛ در حوادث اخیر هم دشمنان 
به شــکلی برنامه ریزی کردند که ظرف سه چهار ماه 
کار خود را جلو ببرند و به نتیجه دلخواه برســند.این 
فعال سیاسی با بیان اینکه جریان ضدانقلاب از هر بهانه 
و ابزاری برای پیشــبرد هدفش استفاده می کرد، افزود: 
رویه ضدانقلاب برای دامن زدن به حوادث طوری بود 
که اگر هر اتفاقی برای کسی می افتاد، آن را به نظام می 
چســباندند و می گفتند نظام او را دستگیر کرده، کشته 
یا اعدام کرده است و از همه اینها استفاده می کردند در 
حالی که به ســرعت ادعای خلاف و دروغ آنها برملا 
می شد.باهنر ادامه داد: به نظر می رسد دست پاچگی و 
عجله ای که دشمنان داشتند حتی باعث شد در مواردی 
برنامه هایشان به هم بریزد و به همین دلیل از شنیع ترین 
ابزارهای حتی مسایل ضدحقوق بشری و داعش هم 

برای انجام کارهایشان استفاده کردند.
عضو مجمع تشــخیص مصلحــت نظام با بیان 
اینکه »حتما یکسری مشکلات، ناکارآمدی  و فساد در 
داخل وجود دارد که باید رفع شود«، افزود: مبهم بودن 
آینده جوانان، اشــتغال، تحصیل، مسکن، ازدواج آنها 
شــاخص های قابل دفاعی نیست و باید آنها را اصلاح 

کرد.
وعده های غیرممکن نمایندگان مجلس

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام به موضوع 
»ناکارآمدی« اشــاره کرد و گفت:  با قاطعیت می گویم 
۹۰ درصد کسانی که نامزد انتخابات مجلس می شوند 
اطلاعــی از اختیارات نماینــده و امکانات مملکت و 
اینکه چه کارهایی می توانند انجام دهند، ندارند و زمان 
انتخابــات در حوزه های انتخابیه وعده های عجیب و 
غیرممکنی می دهند؛ یکی می گوید حقوق  معلمان را 
دوبرابــر می کند، دیگری می گوید همه بیکاران منطقه 
را شــاغل می کنم و فرد دیگــری عنوان می کند همه 
پروژه هــای نیمه تمام دولتــی را تمام می کنم که همه 
اینها وعده های غیرممکن اســت. باهنر این مشکل را 
ناشــی از عدم اطلاع نمایندگان از امکانات و موقعیت 
های کشــور دانست و اظهار داشت: امروز پروژه های 
عمرانی نیمه تمام دولتی برای اینکه به پایان برســند به 
)ســه هزارهمت( سه میلیون میلیارد تومان هزینه نیاز 
دارند در حالی که هر سال در مجلس ۱۰۰ هزار میلیارد 
تومان بودجه عمرانی تصویب می شود و حتی دولت به 
قدری هزینه های جاری دارد که به بودجه های عمرانی 
نمی رســد. حتی اگر دولت تا ۶۰ درصد بودجه های 
عمرانی را تخصیص تخصیص دهد، ۵۰ ســال طول 
می کشد تا پروژه های موجود به اتمام برسد.وی ادامه 
داد: وقتی این وعده های داده شــده امکان اجرا نداشته 
باشد، مردم هم تصور می کنند نماینده ای که با رای آنها 
به مجلس رفته، قول هایش را فراموش کرده است لذا 
نتیجه می گیرند که همه ناکارآمد هستند لذا این رفتارها 
موجب می شــود عده ای جوان بگویند همه مسئولان 
اهل سوءاســتفاده و ناکارآمد هســتند؛ در این شرایط 
فضای مجازی هم با دروغ و موج سواری برنامه خود 
را پیش می برد و نتیجه همین بی اعتمادی ها می شود.

تریبون های رســمی هــم در اختیار ما 

نیستند
باهنر در بخش دیگری از این گفت و گو به فضای 
رســانه ای کشور اشاره کرد و گفت: شما به یاد ندارید 
اوایل انقلاب و در روزهای نخست جنگ هر روزنامه 
و خبرگزاری خبرهایی از جنگ منتشر می کرد؛ دیدیم 
اوضاع خیلی به هم ریخته اســت؛ در آن زمان شورای 
عالی امنیت ملی نداشتیم، شورای عالی دفاع مصوب 
کرد که خبرهای جنگ را فقط فلان مرکز منتشر کند و 
هیچکس غیر از این مرکز خبر جنگ را منتشــر نکند 
و مشــکل حل شــد؛ حتی ما در برخی از عملیات ها 
که موفقیت چندانی هم نداشــتیم به لحاظ رسانه ای، 
پرقدرت اخبار را منتشر می کردیم اما امروز هر مسئول، 
نماینده  و هر کســی هر چیــزی دلش می خواهد بیان 
می کنــد، نظام را بدهکار و خود را طلبکار می کند.وی 
در پاسخ به اینکه در شرایط کنونی آیا می توان فضای 
رسانه ای را بست؟ اظهار داشت: اکنون خیلی ها رسانه 
در اختیار دارند؛ حرف من این نیست که فضای مجازی 
را کنترل کنیم بلکه می گویم الان صدا و سیما، خطبه های 
نماز جمعه و نماینده های مجلس هم دست ما نیستند و 
حتی بیش از آنچه که رسانه های فارسی زبان خارجی 
تخریــب می کنند، ما خودمان از روی نابخردی کار را 
خراب می کنیم.باهنر تاکید کرد: من کاری به رسانه ای 
که دست ما نیست، ندارم اما رسانه ای که دست ما است 
باید مدیریت شــود؛ من نمی گویم خبر خلاف به نفع 
نظام منتشــر کنید اما لااقل خبر خلاف علیه نظام هم 

ندهیم.
باید برای اعتراضــات قانونی تریبون 

رسمی داشته باشیم
وی ســه راهکار برای حل مشکلات ارایه کرد و 
گفــت: اول اینکه ما باید برای اعتراضات قانونی مردم 
تریبون رسمی درست کنیم شما رسانه هستید و حتما 
در ایــن جریانات تحقیق کرده اید. رئیس قوه قضاییه، 
رئیس جمهور و مجلسی ها هم عنوان کردند که این کار 
باید انجام شود حالا که همه موافق انجام این کار هستند 

خوب این کار انجام شود.
باهنر ادامه داد: این کار، کار بســیار سختی است. 
اینگونه نیست که ما بنشینیم تصمیم بگیریم و فردا در 
پارک لاله تریبونی درســت کنیم و هر کسی خواست 
پشت تریبون برود و اعتراض کند زیرا از آن هم ممکن 
است خیلی چیزها از جمله اغتشاش، شورش و آتش 
زدن درآید، حریم ها شکســته شود لذا کار کار سختی 
اســت اما حکمرانی هم کار سختی است. باید بنشیند 
زوایای آن را بررســی کنند مسائل را درست کنند.وی 
افزود: صدا و سیما هم باید یک تریبون برای معترضان 
واقعــی بگذارد نه اینکه به شــکل صوری باهنر یک 
طرف بنشیند، شخص دیگری آن طرف بنشیند و کمی 
با یکدیگر صحبت کنند؛ رهبری ۲۰ ســال قبل بارها 
عنوان کردند که کرسی های آزاداندیشی در دانشگاه ها 
راه بیفتد. الان کرســی های آزاداندیشی در دانشگاه ها 
اینگونه است که، استاد یک کلاس می گذارد دو واحد 
درس می دهد بعد یک رتبه می گیرد که از استادیاری به 
دانشیاری تبدیل شود در حالی که شورای عالی انقلاب 
فرهنگی ۱۰ سال قبل اتاق گفت وگو و اساسنامه آن را 
تصویب کرده است. عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با تاکید بــر اینکه حتما باید در کوتاه مدت برای 
اعتراضات قانونی تریبون رســمی داشته باشیم اظهار 
داشــت: برای نمونه ممکن اســت مجلس قانونی را 
تصویب کند و یک صنف به آن اعتراض داشته باشند؛ 
برای این اعتراض باید مکانی باشد که دلایل مخالفت 
خود را بیان کنند. این اعتراض دلیل بر قانون شــکنی 
نمی شود اگر قانون تصویب شد و حتی اقلیت مجلس 
به آن رای هم ندادند مکلف هستند که آن را اجرا کنند 

قانون برای همه یکسان است.
نمی توان کشور را با یک مجلس اداره کرد
این نماینده ادوار مجلس با تاکید بر اینکه معتقدم 
کــه مملکــت را نمی توان با یک مجلــس اداره کرد، 
اظهار داشت: فرقی هم نمی کند که مجلس اصولگرا، 
اصلاح طلب یا معتدل باشــد؛ خاســتگاه این مجلس 

منطقه ای، قومیتی، صنفی و حتی جنسیتی است و ملی 
نیست. خیلی وقت ها منافع منطقه با منافع ملی متفاوت 
است بنابراین تضاد به وجود می آید. اگر به عنوان مثال 
من که نماینده کرمان هســتم مجبورم که منافع ملی را 

فدای منافع کرمان کنم.
باهنر تاکید کرد: همانند بسیاری از کشورها ما به 
یــک مجلس ملی نیاز داریم که وظیفه اش فقط دفاع از 

منافع ملی باشد.
وی به بحث مردم ســالاری، جمهوریت و رای 
مردم اشــاره کرد و گفت: برای تحقق این امر به چهار، 
پنج حزب قَدَر، چارچوب دار و ضابطه مند نیاز داریم که 
با یکدیگر رقابت کنند و برای ۳۰ سال آینده مردم برنامه 
ریزی کنند؛ اکنون ۱۵۰ حزب داریم که احزاب کوچکی 
هستند که قدرت بالایی ندارند. الان نماینده مجلس به 
فکر چهار سال نمایندگی است و رییس جمهور هم در 

بهترین حالت هشت سال در راس کار است.
ســاختارهای قانون اساسی قابل تغییر 

است نه اصول آن
باهنر در پاســخ به اینکه لازمه تغییر در ساختار 
مجلس و تحزب در کشور، بازنگری در قانون اساسی 
است؛ آیا این کار در شرایط کنونی ضرورت دارد، اظهار 
داشت: در قانون اساسی شرایط تغییر قانون اساسی به 
طور کامل بیان شده است؛   البته این تغییر شامل اصولی 
که متضمن جمهوریت و اســلامیت نظام است، نمی 
شود زیرا ماهیت نظام غیرقابل تغییر است اما می توان 
در ساختارهایی چون شرایط مجلس تجدید نظرکرد 
به طوری که مثلا دو مجلس ملی و یک مجلس منطقه 

ای داشته باشیم.
وی بــا تاکید بر اینکه ما در ســاختارهایی چون 
تحزب در کشــور و حتی قوه مجریه هم اشــکالاتی 
داریم، ادامه داد: برای مثال در ســایر کشورها با تغییر 
دولت ۵ تا ۱۰ درصد سیاست های اجرایی تغییر می کند 
اما متاسفانه در کشور ما هر دولتی که روی کار می آید 
اولین وظیفه اش این اســت که دولت قبل را تخریب 
کند؛ این حرکت هــای زیگزاگی بهره وری دولت ها 
را کاهش می دهد. برای همین این اســت که می گویم 
پروسه ها باید قدری بلندمدت باشند اما دولت های ما 
هیچ گاه بلندمدت فکر نمی کنند، حتی مجالس ما هم 

بلندمدت فکر نمی کنند.
رایزنی بــا اصلاح طلبان بــا موضوع 

انتخابات ۱۴۰۲
باهنر در پاسخ به اینکه در خبرها آمده بود که اواسط 
آبان ماه جلساتی با چهره های اصلاح طلب داشته اید، 
محور این جلسات و علت آن چه بود؟ توضیح داد: ما در 
مساله سیاست و با توجه به انتخابات ۱۴۰۲ که در پیش 
داریم، متاسفانه وضعیتی پیدا کردیم که بسیاری از رقبای 
خودمان را به رسمیت نمی شناسیم در حالی که رقابت 
باید مایه رشد و مسابقه در خیرات باشد. وی ادامه داد: 
ما باید در انتخابات یک لیست قدرتمند اصلاح طلبی، 
یک لیست قدرتمند اصولگرایی و یک لیست میانه هم 
داشــته باشیم نه اینکه هر کس اصلاح طلب است یک 
انگ فتنه روی وی بزنند یا بگویند هنجارشکن، فتنه و 
ضدانقلاب اســت. دبیر کل جامعه اسلامی مهندسین 
اظهار داشت: در جلسات مربوط به گفت وگوی ملی 
داریم بحث ما این اســت که سران احزاب و جریانات 
مختلف سیاسی بنشینند و با یکدیگر صحبت کنند زیرا 
۷۰-۸۰ درصد مسائل ما به هیچ عنوان سیاسی نیست 
و می توانیــم به یکدیگر کمک کنیم و مملکت را جلو 
ببریم، در ۲۰ درصد مسائل باقیمانده که مربوط به مسایل 

سیاسی است، با هم رقابت می کنیم.
وی ادامه داد: قصد ما از گفت وگوی سران احزاب 
سیاســی و خانه احزاب همین است که سران احزاب 
رقیب بنشینند و مسائل شان را با یکدیگر حل کنند.باهنر 
گفت: حدود ۸۰ درصد مصوبات مجلس غیرسیاسی 
است و لازم نیست جناح ها با یکدیگر رقابت کنند؛ همه 
ما در مسائل ملی تفاهم داریم اما متاسفانه در مجلس هر 
کاری که می خواهد انجام شــود آن را تبدیل به رقابت 

سیاسی می کنند.

سرویس سیاســی- رییس دفتر 
رییس جمهوری گفــت: اکنون تهاجم 
رسانه ای دشــمن آغاز شده و تلاش ها 
بــرای جلوگیری از این تهاجم در حال 

انجام است. 
غلامحســین اســماعیلی طــی 
سخنانی در آیین تکریم و معارفه رئیس 
شورای اطلاع رسانی دولت با یادآوری 
ضرورت تحول در حوزه اطلاع رسانی، 
گفت: مــا در حوزه اطلاع رســانی از 
ماموریت و مســئولیت خودمان و شأن 
و جایگاه آن از ابتدا غفلت کردیم و آن را نشــناختیم و درک درســتی از آن 

حاصل نشد. 
وی افزود: اگر در زمینه اطلاع رســانی برخی گلایه ها وجود دارد، باید 
گفت نه تنها قبل از آغاز جنگ رسانه ای اخیر، بلکه اساسأ اهمیت این حوزه 

اطلاع رسانی و ضرورت آن با آفرینش آدم آغاز شده است. 
رییــس دفتــر رییس جمهوری با تاکید بر اینکه اگــر عصر اطلاعات و 
ارتباطات هم نمی بود، ما باید بر امر اطلاع رســانی توجه می داشــتیم، یادآور 
شــد: ما از این غفلت ها و بی راهه رفتن ها در دوران گذشــته و پیشینیان خود 
کم نداشــته ایم. خداوند مأموریت اطلاع رســانی را ابتــدا برای خود و بعد 
برای پیامبران و ســپس برای ائمه اطهار قرار داد و قرآن را نســخه ای برای 

اطلاع رسانی به بشر قرار داد. 
اسماعیلی با بیان اینکه ما از امر اطلاع رسانی غفلت کردیم، تصریح کرد: 
اکنون تهاجم رســانه ای دشمن آغاز شده است و تلاش ها برای جلوگیری از 
این تهاجم در حال انجام است، اما بدانیم حتی اگر این تهاجم رسانه ای دشمن 

هم نبود باید بر امر اطلاع رسانی توجه کنیم. 
وی با تاکید بر اینکه دشــمن به میدان آمده اســت و اکنون دو وظیفه در 
برابر این تهاجم باید انجام شــود، اظهار کرد: هم باید جبران مافات شــود و 
قضای آنچه گذشــته است به جا آورده شــود و هم باید برابر هجمه سنگین 

تبلیغاتی دشمن واکنش نشان دهیم. 
رییس دفتر رییس جمهوری با اشاره به حساسیت های رییس جمهوری 
در حوزه اطلاع رسانی، یادآور شد: دلیل این حساسیت صرفاً به دلیل جایگاه 
ریاست جمهوری ایشان نیست، بلکه هم به جهت ضرورت امر اطلاع رسانی 
و هم به جهت بدخواهی دشــمنان و تهاجم رســانه ای آنان اســت که ایشان 

پیگیر و دغدغه مند این حوزه شده است و از فعالان این بخش توقع دارد. 
اســماعیلی با اشــاره به اصلاح بخش های مختلف آیین نامه شــورای 
اطلاع رســانی دولــت، اظهار کرد: در هر دســتگاهی بایــد رأس آن در امر 

اطلاع رسانی وارد شود. 
خود مدیران و مقام مســئول در دستگاه اجرایی در این زمینه مسئولیت 
دارنــد و بایــد به میدان آینــد و کار و تلاش کنند و بــر هدایت، مدیریت و 
نظارت اطلاع رســانی مجموعه خود اعمال نظر داشته باشند. وی در پایان با 
تقدیر از علی بهادری جهرمی در مدت مســئولیت خود در ریاســت شورای 
اطلاع رســانی دولت برای ســپهر خلجی به عنوان رئیس جدید این شــورا 

آرزوی موفقیت کرد.

سرویس سیاســی- نایب رئیس 
کمیسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات 
اتاق بازرگانی خاطر نشان کرد: روشن 
نیست که دولت مطابق با کدام سازوکار 
می خواهــد خســارت های وارده بــه 
کسب وکارها را جبران کنند درحالی که 
با کســری بودجه درگیر بــوده و این 
پرسشــی اســت که نمی توانم جواب 
روشــنی به آن بدهــم؛ همچنین دولت 
پیشنهاد حساب  شــده ای برای جبران 
خســارت ها نداده و باید منتظر ماند و 

دید که دولت چه فرمولی برای جبران این خسارت ها در نظر گرفته است.
بابــک عابدین ، با بیان اینکه کندی ســرعت اینترنت همچنان در روند 
فعالیت اقتصادی کســب وکارها اختلال ایجــاد کرده و به صورت کامل رفع 
نشده است، گفت: به نظر می رسد باید راه و روشی پیدا کرد که هر چه سریع تر 

مشکل قطعی اینترنت به نفع اقتصاد و کشور حل شود.
وی با اشــاره به کسری بودجه دولت، گفت: برای من روشن نیست که 
دولت مطابق با کدام سازوکار می خواهد خسارت های وارده به کسب وکارها 
را جبران کنند درحالی که با کسری بودجه درگیر بوده و این پرسشی است که 
نمی توانم جواب روشنی به آن بدهم؛ همچنین دولت پیشنهاد حساب  شده ای 
برای جبران خسارت ها نداده است و باید منتظر باشیم و ببینیم که دولت چه  

فرمولی برای جبران این خسارت ها در نظر گرفته است.
نایب رئیس کمیســیون فناوری اطلاعــات و ارتباطات اتاق بازرگانی 
تفکیکی بین کســب وکار اینترنتی و غیراینترنتی ایجــاد نکرد و افزود: خط 
تولید امروز به اینترنت متصل اســت؛ ماشــین آلاتی کــه در خطوط صنعتی 
جدید به کار گرفته می شــوند برای نگهداری، عیب یابی و تعمیرات نیازمند 
اینترنت پرســرعت هستند؛ بنابراین کسب وکار غیراینترنتی نداریم و امروزه 
تمام خطوط تولیدی، صنایع  و خدمات وابســته به اینترنت هســتند.عابدین 
ادامه داد: دولت می تواند با اعمال برخی معافیت ها به کســب وکارها کمک 
کند و این تســهیلات نباید در غالب اعطای پول باشــد؛ دولت می تواند از 
 ســهم خــود بگذرد تــا فعالیت اقتصادی این کســب وکارها ادامه داشــته 

باشند. 
محاســبه خسارت های وارده به فعالیت اقتصادی باید کارشناسانه باشد 
و نمی تواند حدود خسارت های وارده را برآورده کرد.این فعال اقتصادی در 
پاسخ به این پرسش که به نظر شما تسهیلاتی که دولت برای این کسب وکارها 
در نظر می گیرد می تواند جبران کننده خسارت های وارده به آنها باشد؟ خاطر 
نشان کرد: اگر کسب وکاری توانست در این شرایط به فعالیت خود ادامه بدهد 
بدون تردید این تســهیلات می تواند کمک کننده باشد اما اگر کسب وکاری 
به صورت کامل روند فعالیت اش متوقف شده باشد دیگر تمهیدات حمایتی 

نمی تواند برای آنها کارساز باشد.
وی با اشــاره به تاثیر قطعی اینترنت در صنعت چاپ، افزود: ارتباط با 
مشــتری، خرید و فروش و ســفارش  گیری  در این صنعت از طریق اینترنت 
انجام می شــود و سیستم ها باید در پروســه تولید به  یکدیگر وصل باشند و 
وقتی اینترنت قطع باشــد فعالیت اقتصادی مختل می شــود؛ دیگر زمان آن 
گذشــته اســت که فایل ها در فلاپی ریخته شود و برای مشتری پست شود و 

این فعالیت ها وابسته به فضای مجازی هستند.
به گفته عابدین؛ ایران تلاش دارد که به معاهدات تجارت جهانی بپیوندد 
و تلاش دارد که به سیستم انتقال تجارت خط ابریشم از شرق به غرب تبدیل 
شود در این شرایط که سرعت انتقال داده اینگونه است چگونه می خواهیم به 
این مهم برسیم؟ تاجری که با کندی سرعت ایران مواجه می شود این ضرر را 
قبول نمی کند و مسیر دیگری را انتخاب می کند و ما اینگونه محو خواهیم شد.

ماجرای سقوط هواپیمای خبرنگاران

حسن یونسی آزاد شد

ادعای سنتکام 

ادعای »داوری« 

صدای طولانی

قطع شد

نگرانی آیت الله سیستانی 

هیچکس آن را نمی بندد

ماجرای خانواده رئیس مجلس

حساب بانکی افراد بدحجاب 

روزنامه نگاران بازداشتی

شاید کمتر کسی ۱۵ آذر ماه سال ۱۳۸۴ را بعد از ۱۷ سال هنوز به یاد داشته 
باشد؛ روزی که ۹۴ مسافر پرواز هواپیمای نظامی c۱۳۰ به دنبال سقوط هواپیما، 
جان خود را از دست دادند. راضیه قریب، خواهر شهیدحسن قریب، عکاس ایسنا 
گفت : به نظرم هنوز هم ابعاد این پرونده مبهم است و هیچ چیز آن مشخص نیست. 
چیزی که ما امضا کردیم، واقعا رضایت نامه نبود. صرفا بخاطر این بود که گفته شد 
دیه را گرفتید، رضایت دهید. از طرف بنیاد شهید پیگیر پرونده هستیم. شکایت 

جدیدی مطرح کردیم و پیگیر آن در دیوانعالی کشور هستیم.

حسن یونسی وکیل دادگستری،فعال مدنی و فرزند وزیر اطلاعات دولت 
اصلاحات از بند دو الف آزاد شد. به گزارش امتداد حسن یونسی ماه گذشته به 

همراه مصطفی نیلی وکیل دادگستری در فرودگاه بازداشت شده بود.

سازمان »ستاد فرماندهی مرکزی آمریکا« به نام سنتکام مدعی شد، یک فروند 
شناور گشــت نظامی ایران مواجهه »ناامن و غیرحرفه ای« با کشتی های جنگی 
آمریکایی در تنگه هرمز داشــت. طبق ادعای سنتکام، این شناور گشت ایرانی با 
»تاباندن نورافکن« به سمت کشتی نظامی »لوئیس پولر« و ناوشکن »سالیوانز« سعی 
در کور کردن دید آنها داشت.در این بیانیه ادعا شده است که علی رغم عبور شناور 
ایرانی از فاصله ۱۳۷ متری این کشتی ها در تاریکی شب، آنها با هشدار صوتی و 
لیزرهای غیرمرگبار، بدون بروز حادثه ای به حرکت خود در تنگه هرمز ادامه دادند.

عبدالرضا داوری از حذف صالح آبادی از کابینه رئیسی خبر داد. این فعال 
سیاسی نوشت: علی صالح آبادی رییس بانک مرکزی که فارغ التحصیل دانشگاه 
پل مدیریت اســت، هم به زودی غــزل خداحافظی را از دولت می خواند.عدم 
پذیرش او توسط مدیران بانک مرکزی حلقه تصمیم گیر بسته و بسیار محدود قائم 
مقام در سایه )سعید مستشار( و نوسانات ارزی طلایی تنها بخشی از مشکلات 

اوست.

محمدعلی ابطحی، فعال سیاسی اصلاح طلب در مطلب »عذرخواهی نشانه 
عقب نشینی نیست« در صفحه تلگرام خود نوشت: بحران سیاسی امروز جامعه 
ایران ناشــی از یک دنده بودن و سیاســت مرغ یک پاست. ناشی از نبود فرهنگ 
عذرخواهی. عذرخواهی گام پیش از اصلاح است. از اول تا حالا تیم ژاپن همه 
تلاشــش را در مقابل تیم کرواســی انجام داد، فقط در پنالتی باخت. اما سرمربی 
آن که همه تلاشــش را برای موفقیت تیمش کرد اما باز هم جلو تماشاچیان خم 
شد و عذرخواهی کرد.یقیناً مردم ژاپن برای این عذرخواهی ارزش فراوانی قائل 
هستند. حکومتی که عذرخواهی نمی کند، حکومت خوبی نیست. مردم دشمن 
نیستند که جلو آن ها مقاومت کنید. اگر در برابر اشتباهات صدای عذرخواهی و 
اصلاح امور از اول شنیده می شد، امروز این صدای طولانی اعتراض از خیابان ها 

شنیده نمی شد.

ماهواره  یوتل ســت، شبکه خبری انگلیسی زبان ایران )پرس تی وی( را از 
فهرست این ماهواره حذف و پخش برنامه های آن را قطع کرد. این اقدام شرکت 

یوتل ست بر خلاف مقررات بین المللی و آزادی رسانه هاست.

محمد اشرفی اصفهانی گفت: دو، سه هفته قبل به عتبات عالیات مشرف شدم 
و توفیق این را داشتم به خدمت آیت الله سیستانی درست در زمان همین حوادث 
مشرف شوم. درباره این اتفاقات با ایشان صحبت کردم. ایشان نگران کشور ایران 
و حتی مذهب تشیع بودند و گفتند نمی دانم باید چه کرد که بتوان این وضعیت 

را پایان داد. دعا می کنم که خداوند هرچه زودتر این داستان را به اتمام برساند. 

در ماجرای هواپیمای اوکراینی مســئولان قبول و اعلام کردند که خطای 
اپراتوری بوده و دیه را هم قبول کردند.

دادگاه باید علنی برگزار شود و همه حرف ها گفته شود تا پرونده در افکار 
عمومی بسته شود. برخی خانواده های سانحه هواپیمای اوکراینی نفری ۵ میلیارد 
تومان دیه گرفتند. خارج نشــین ها می خواهند برای تداوم فشار بر ایران پرونده 

هواپیمای اوکراینی باز باشد.

حجت الاسلام حسین طائب در مراسم گرامیداشت روز دانشجو در دانشگاه 
زنجان گفت : یک مســاله فردی برای رئیس مجلس اتفاق افتاده اســت. این کار 
نه به صلاحیت لطمه می زند و نه فســاد است. خانواده قالیباف به ترکیه رفته اند 
و برگشتند؛ نه از هواپیمای اختصاصی استفاده کردند نه از امکانات سفارتخانه. 
داماد رئیس مجلس از یک خانواده برخوردار اســت؛ آیا فســاد در این موضوع 

اتفاق افتاده است؟

صالح آبادی، رئیس کل بانک مرکزی در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوال 
خبرنگاری مبنی بر اینکه گفته شــده حساب بانکی افراد بی حجاب مسدود می 
شود، گفت: این شایعه به هیچ عنوان صحت ندارد و طبق قوانین شبکه بانکی به 
تمام هموطنان عزیز خدمات ارائه می کند. این در حالی اســت که پیشتر حسین 
جلالی، عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی در توضیح اینکه منظور 
از تغییر روش دعوت به حجاب چیســت، گفته بود: بعد از تذکر، وارد مرحله 
اخطار می شــویم بعد هشــدار و در مرحله سوم ممکن است حساب بانکی فرد 
بی حجاب مسدود شود. وی در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر اینکه در فضای 
مجازی اخباری درباره جدایی شما از دولت شنیده شده است نیز گفت: این خبر 

کذب محض است.

هیات مدیره انجمن صنفی روزنامه نگاران اســتان تهران در جلســه خود 
مراحل ایجاد کمیته پیگیری روزنامه نگاران بازداشتی را نهایی کرد. در جلسات 
پیشین مقرر شده بود که از روزنامه نگاران و مدیران مسئول و افرادی که تعلقات 
آنان به تقویت این حرفه مهم، اثبات شــده اســت دعوت شــود تا کمیته ای را 
برای پیگیری مشکلات گوناگون روزنامه نگارانی که در حوادث اخیر احضار، 
بازداشــت و محکوم یا آزاد شده اند، تشکیل دهند و با حداکثر توان کمک های 
ممکن به ویژه حقوقی و مشــاوره ای و عاطفی را برای خود و  خانواده هایشان 
عرضه دارند. متاسفانه در هفته های اخیر، فرآیند احضار و بازداشت ها به نحو 
روشنی بیشتر و در نتیجه ضرورت این پیگیری را افزون تر کرده است. در این 
راه جمعی ۵ نفری شکل گرفته که از طریق دبیرخانه ای در انجمن ضمن کسب 
اطلاعــات لازم از وضعیت این همکاران و تماس با خود یا خانواده هایشــان 
برنامه هایــی را برای ایجاد تعامل و گفتگــو جهت حل و بهبود وضعیت آنان 
در دســتور کار خود قرار می دهد. آقایان الیــاس حضرتی، مهدی رحمانیان، 
محمــد مهاجری، کامبیز نوروزی و  خانم بدرالســادات مفیدی دعوت مزبور 

را پذیرفته اند.

با قاطعیت می گویم ۹۰ درصد کســانی که نامزد انتخابات مجلس می شوند 
اطلاعی از اختیارات نماینده و امکانات مملکت و اینکه چه کارهایی می توانند 
انجام دهند، ندارند و زمان انتخابات در حوزه های انتخابیه وعده های عجیب 
و غیرممکنی می دهند؛ یکی می گوید حقوق  معلمان را دوبرابر می کند، دیگری 
می گوید همه بیکاران منطقه را شاغل می کنم و فرد دیگری عنوان می کند همه 
پروژه های نیمه تمام دولتی را تمام می کنم که همه اینها وعده های غیرممکن است.
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